



Dynamic systems

Our time is influenced by the experience of the unstable, of permanent change. Certainties that were once considered incontrovertible prove to be illusions and have to be altered in the light of new experiences. What is familiar disappears. New orders and organisms arise from countless fine particles. Dynamic systems of this kind interest me and I create them by the nature of my painting process. Each of my pictures is a coherent whole, a dynamic system the parts of which are linked together in different ways. The linear particles of colour all have their own character because they are painted in a free style. This makes changes and new developments possible at any time. Many-layered and differentiated structures in the picture are created in this way. The great freedom in placing the linear particles is always in conformity with the laws of the whole system. The balance between freedom and order creates harmony and contrast at the same time.

Esther Löffel

Dynamische Systeme

Unsere Zeit wird geprägt von der Erfahrung des Instabilen, der permanenten Veränderung. Gewissheiten, die als unumstösslich galten, entpuppen sich als Illusionen und müssen zugunsten von neuen Erfahrungen verändert werden. Vertrautes löst sich auf. Aus unzähligen feinen Partikeln entstehen neue Ordnungen und Organismen. Solche dynamischen Systeme interessieren mich und ich erzeuge sie durch die Art meines Malprozesses. Jedes meiner Bilder ist ein in sich geschlossenes Ganzes, ein dynamisches System, dessen Teile vielfältig verknüpft sind. Die linienartigen Farbpartikel haben alle ihren eigenen Charakter, da sie in einer freien Handschrift gemalt sind. Diese ermöglicht jederzeit Veränderungen und neue Entwicklungen. So entstehen vielschichtige und differenzierte Bildstrukturen. Die grosse Freiheit im Setzen der Linienpartikel ist immer in die Gesetzmässigkeit des ganzen Systems eingebunden. Die Balance zwischen Freiheit und Ordnung erzeugt im Bild Harmonie und Spannung zugleich.

Esther Löffel